
NOTATKA
z posiedzenia Komisji Nauki, Edukacji i Sportu

Data posiedzenia: 26 maja 2011 r.

Nr posiedzenia: 112

Posiedzeniu przewodniczył: senator Kazimierz Wiatr – przewodniczący komisji

Porządek posiedzenia: 1. Rozpatrzenie ustawy o finansowaniu Prawosławnego Seminarium
Duchownego w Warszawie z budżetu państwa (druk senacki nr1224 , druki
sejmowe nr 1411, 2263, 2263A). 

W posiedzeniu uczestniczyli: − senatorowie członkowie komisji:  Ryszard Górecki, Ryszard Knosala, Adam
Massalski, Zbigniew Szaleniec, Piotr Wach, Kazimierz Wiatr.

− zaproszeni goście:
− Ministerstwo Nauki i Szkolnictwa Wyższego:

− podsekretarz stanu Witold Jurek
− Prawosławne Seminarium Duchowne:

− rektor ks. Jerzy Trofiluk,
− Sejm RP:

− Eugeniusz Czykwin poseł wnioskodawca

− przedstawiciel Biura Legislacyjnego Jakub Zabielski

Przebieg posiedzenia:
Ad. 1 Ustawę przedstawił poseł wnioskodawca Eugeniusz Czykwin. Ustawa przyznaje Prawosławnemu

Seminarium Duchownemu w Warszawie prawo do otrzymywania dotacji i innych środków z budżetu
państwa na zasadach określonych dla uczelni publicznych. Finansowanie z budżetu państwa nie
będzie obejmowało kosztów realizacji inwestycji budowlanych. Na takich samych zasadach dotacje
i inne środki budżetowe otrzymują od 1 października 2006 r. Papieski Wydział Teologiczny
w Warszawie, Papieski Wydział Teologiczny we Wrocławiu oraz Wyższa Szkoła Filozoficzno-
Pedagogiczna "Ignatianum" w Krakowie.
Wiceminister nauki i szkolnictwa wyższego Witold Jurek przedstawił senatorom przebieg prac
w Sejmie.
W czasie dyskusji podnoszono, że ustawa zapewniając finansowanie Prawosławnego Seminarium
Duchownego z budżetu państwa, rodzi wątpliwości co do zgodności z Konsytucją RP (m.in z art. 25
ust. 1, z art. 32 ust. oraz art. 25 ust. 5 konsytucji
Wiceminister W.Jurek poinformował, że w budżecie znajdują się środki na realizację tej ustawy.
Jej przyjęcie rekomendował senatorom  rektor uczelni ks. Jerzy Trofiluk, który przedstawił
informację na temat funkcjonowania seminarium, m.in. liczby studentów i wykładowców.
Senatorowie zapoznali się także z opinią Biura Legislacyjnego Kancelarii Senatu, które stwierdziło,
że ustawa nie budzi żadnych zastrzeżeń o charakterze legislacyjnym.
Przewodniczący komisji zgłosił wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek.
Komisja przyjęła przedstawiony wniosek.
Na sprawozdawcę stanowiska komisji w tej sprawie wybrano senatora Adama Massalskiego.

Konkluzja: Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek (druk senacki nr 1224 A).
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W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące działalność lobbingową.

Sporządzono w Biurze Prac Senackich


